
         
 
 
 
 

Innkalling 
av 

Eldreråd 
 

Møtedato: 07.06.2021 
Møtestad: Teams 
Møtetid: 12:00 - 16:00 
 
Eventuelle forfall må meldast til møtesekretær på e-post 
arthur.kleiveland@alver.kommune.no 
 
Varamedlemmer møter berre etter nærare avtale. 

Det vert felles orienteringsmøte for ER/RMNF/UR kl. 12.00. Deretter går råda kvar til sitt 
for handsaming av vedtakssaker. 
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Saksframlegg 

  
 
 
Saksnr.  Utval Møtedato 
023/21 Eldreråd 07.06.2021 

 
 
Godkjenning av  innkalling og saksliste 
Innkalling og saksliste vert godkjent. 
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Saksframlegg 

Saksnr. Utval Møtedato 
024/21 Eldreråd 07.06.2021 

Godkjenning av møteprotokoll 

Møteprotokollen vert godkjent. 

Vedlegg i saka: 
20.04.2021 Protokoll - Eldreråd - 19.04.2021 1546064 



ALVER 

Møtedato: 

Møtestad: 

Møtetid: 

19.04.2021 

Teams 

12:00 - 15:40 

Møteprotokoll 

for 

Eldreråd 

KOMMUNE 

Det var felles orienteringsmøte for eldrerådet/råd for menneske med nedsett 

funksjonsevne og ungdomsrådet kl. 12.00. Deretter gjekk råda i eigne møte 

for vedtakssaker. 

Frammøtte medlemmer Parti Rolle 

Kirsti Gietle Floen AP Medlem 

Olav Maqnus Steinsland Utvalsleiar 

Torhild Frøydis Skage Medlem 

Svslak 

Einar Lyqre Medlem 

Jostein Dale Nestleiar 

Reidun Taule Medlem 

Sigurd Knudsen Medlem 

Randi Iden Medlem 

Frammøtte Parti Erstatter medlem 
varamedlemmer: 

Mabel Johansen H 

Følgjande frå administrasjonen møtte: 
Len i Dale-kommunalsjef, Eirik Bouwer Utne-kultursjef, Ingrid Raniseth

rådgjevar Plan og byggesak, Eileen Feste-spesialkonsulent for 

kulturutvikling, idrett og frivilligheit, Bente Kopperdal Hervik-rådgjevar 

kultur, møtesekretær Arthur Kleiveland 

Saknr 

014/21 

015/21 

016/21 

Sakliste 

Tittel 

Godkjenning av innkalling og saksliste 

Godkjenning av møteprotokoll 

Detaljregulering for Langeland B5, gbnr. 3244 m.fl. - Offentleg ettersyn og 
høyring 



017/21 Endring av Del Ill - Forskrift om sals-, skjenke- og opningstider i Alver 

kommune - Sal og utlevering av alkoholhaldig drikk bokstav b 

018/21 Oppretting av prisar til kultur, idrett og frivilligheit i Alver kommune - NY 

BEHANDLING 

019/21 Temaplan for friluftslivets ferdselsårer - oppstart 

020/21 Tiltak for meir kostnadseffektiv drift i helse og omsorg - oppfølging av PwC-

rapport 

021/21 Meldingar til eldrerådet 19.04.2021 

022/21 Høyringsuttale - planprogram for regional plan for kultur, idrett og friluftsliv 



014/21: Godkjenning av innkalling og saksliste 

Innkalling og saksliste vert godkjent. 

Eldreråd 19.04.2021: 

Behandling: 

Eldrerådet godkjende innkalling og saksliste. 

ER- 014/21 Vedtak: 

Innkalling og saksliste vert godkjent. 

015/21: Godkjenning av møteprotokoll 

Møteprotokollen vert godkjent. 

Eldreråd 19.04.2021: 

Behandling: 

Eldrerådet godkjende møteprotokollen for 8. mars. 

ER- 015/21 Vedtak: 

Møteprotokollen vert godkjent. 

016/21: Detaljregulering for Langeland B5, gbnr.  3244 m.fl. - Offentleg ettersyn 

og høyring  

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 19.04.2021: 

Behandling: 

1) I saksutgreiinga går det fram at det frå kommunen si side er stilt krav om at 50% av

bueiningane skal ha trinnfri tilkomst. Dette meiner vi er altfor lite, og i planarbeidet framover

må det leggjast til grunn at

ein langt større del, helst alle nybygde bueiningar har trinnfri tilkomst. Ein bustad skal ikkje

berre fungera på innflyttingstidspunktet, men òg når dei som bur der går over i ein annan

livsfase. Vidare skal bustaden ikkje berre vera open for dei som bur der, men òg t.d. for ein

nabo i rullestol som kjem på besøk.

2) I den vidare oppfølgjinga av planen må det leggjast vekt på universell utforming,



medrekna trinnfri tilkomst. M.a. er det viktig å kunna koma inn med rullestol eller tvilling-

barnevogn ikkje berre i  

blokkene, men òg i einebustader og rekkjehus. 

3) Generelt opplever rådet at vi kjem for seint inn i denne typen saker.  Vi ønskjer difor å få

byggjesaker som tema på eit seinare møte, med orientering frå tilsette i kommunen som

arbeider med denne typen saker.

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

RMNF- 018/21 Vedtak: 

1) I saksutgreiinga går det fram at det frå kommunen si side er stilt krav om at 50% av

bueiningane skal ha trinnfri tilkomst. Dette meiner vi er altfor lite, og i planarbeidet framover

må det leggjast til grunn at

ein langt større del, helst alle nybygde bueiningar har trinnfri tilkomst. Ein bustad skal ikkje

berre fungera på innflyttingstidspunktet, men òg når dei som bur der går over i ein annan

livsfase. Vidare skal bustaden ikkje berre vera open for dei som bur der, men òg t.d. for ein

nabo i rullestol som kjem på besøk.

2) I den vidare oppfølgjinga av planen må det leggjast vekt på universell utforming,

medrekna trinnfri tilkomst. M.a. er det viktig å kunna koma inn med rullestol eller tvilling-

barnevogn ikkje berre i

blokkene, men òg i einebustader og rekkjehus.

3) Generelt opplever rådet at vi kjem for seint inn i denne typen saker.  Vi ønskjer difor å få

byggjesaker som tema på eit seinare møte, med orientering frå tilsette i kommunen som

arbeider med denne typen saker.

Ungdomsråd 19.04.2021: 

Behandling: 

UR- 017/21 Vedtak: 

Tatt til orientering. Samrøystes 

Eldreråd 19.04.2021: 

Behandling: 

Ingrid Raniseth-rådgjevar Plan og byggesak orienterte om saka. 

Eldrerådet slutta seg til utgreinga og tidlegare vedtak i saka. 

ER- 016/21 Vedtak: 

Eldrerådet slutta seg til utgreinga og tidlegare vedtak i saka. 

017/21: Endring av Del Ill - Forskrift om sals-, skjenke- og opningstider i Alver 

kommune - Sal og utlevering av alkoholhaldig drikk bokstav b 



Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Alkoholpolitisk plan 2020 -2024 Del III Forskrift om sals-, skjenke- og opningstider - Sal og 

utlevering av alkoholhaldig drikk bokstav b vert endra til: 

Sal og utlevering av alkoholhaldig drikk gruppe 1 på dagar før søn- og heilagdagar kan skje 

frå klokka 09.00 til klokka 18.00. Dette gjeld ikkje dagen før Kristi Himmelfartsdag. Påske-, pinse- 

og nyttårsaftan er salstida til klokka 16.00. 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 19.04.2021: 

Behandling: 

Rådmannen sitt framlegg vart vedteke med 8 røyster, mot 1 røyst (Else Marie Dale-Krf) 

RMNF- 019/21 Vedtak: 

Ingen merknader. 

Eldreråd 19.04.2021: 

Behandling: 

Eldrerådet har ingen merknader til rådmannen sitt framlegg til vedtak. 

Samrøystes 

ER- 017/21 Vedtak: 

Eldrerådet har ingen merknader i saka. 

018/21: Oppretting av prisar til kultur, idrett og frivilligheit i Alver kommune - 

NY BEHANDLING 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Alver kommune innførar alternativ 4 - kulturpris og frivilligpris, slik det går fram av rådmann sitt 

framlegg.  

Prisane skal delast ut første gong i 2021. 



Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 19.04.2021: 

Behandling: 

Ingen merknader, samrøystes. 

RMNF- 022/21 Vedtak: 

Ingen merknader. 

Ungdomsråd 19.04.2021: 

Behandling: 

UR- 021/21 Vedtak: 

UR støttar rådmannen sitt framlegg til vedtak.  

UR ber kontaktperson for UR om å sjå på moglegheit for oppretting av eigen "Ungdomspris - 

frå ungdomsrådet".  

Samrøystes 

Eldreråd 19.04.2021: 

Behandling: 

Eileen Feste-spesialkonsulent for kulturutvikling, idrett og frivilligheit orienterte i saka. 

I tillegg til rådmannen sitt framlegg til vedtak (alt. 4 - kulturpris og frivilligpris) vart det i 

eldrerådet også sett fram alt. 1 i saksutgreiinga til avrøysting (tre prisar - kulturpris, idrettspris, 

frivilligpris). 

Seks medlemmar røysta for alternativ 1 - sett fram i møtet (Jostein Dale, Randi Eknes, Sigurd 

Knudsen, Einar Lygre, Reidun Taule, Kirsti Gjetle Floen). 

Rådmannen sitt framlegg (alt. 4) fekk 3 røyster (Olav Steinsland, Torhild Skage Syslak, Mabel 

Johansen) og fall. 

Eldrerådet støttar dermed alternativ 1 - med tre prisar (kulturpris, idrettspris og frivilligpris. 

ER- 018/21 Vedtak: 

Uttale frå eldrerådet: 

Eldrerådet støttar alternativ 1 for oppretting av prisar i Alver kommune. 

019/21: Temaplan for friluftslivets ferdselsårer - oppstart 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur vedtek oppstart av Temaplan for friluftslivets fedselsårer 

i Alver kommune.  



Ungdomsråd 19.04.2021: 

Behandling: 

UR- 022/21 Vedtak: 

UR støttar rådmannen sitt framlegg til vedtak. Samrøystes 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 19.04.2021: 

Behandling: 

Det er viktig at planen inneheld opplysningar om i kva grad det einskilde turområdet ligg til 

rette for ulike brukargrupper, moglegheiter for parkering osb. 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

RMNF- 020/21 Vedtak: 

Det er viktig at planen inneheld opplysningar om i kva grad det einskilde turområdet ligg til 

rette for ulike brukargrupper, moglegheiter for parkering osb. 

Eldreråd 19.04.2021: 

Behandling: 

Bente Kopperdal Hervik-rådgjevar kultur orienterte. 

Det vart i eldrerådet sett fram følgjande felles framlegg til uttale: 

Eldrerådet synest at denne kartlegginga er svært positiv og vil gjerne koma tilbake til saka 

ved eit seinare høve. 

Eldrerådet vedtok samrøystes framlegg til uttale. 

ER- 019/21 Vedtak: 

Uttale frå eldrerådet: 

Eldrerådet synest at denne kartlegginga er svært positiv og vil gjerne koma tilbake til saka 

ved eit seinare høve. 

020/21: Tiltak for meir kostnadseffektiv drift i helse og omsorg - oppfølging av 

PwC-rapport 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Det vert starta opp eit 4-årig administrativt prosjekt for leiing, kvalitetsforbetring og 

ressurseffektiv drift i sektor helse og omsorg som rapporterer undervegs fagleg til utval for 



helse og omsorg og på økonomi til formannskapet. 

Organisering av dag- og aktiviseringstilbodet for brukarar i habiliteringstenesta vert evaluert 

og samstundes vert det starta opp dialog med vekstbedrifter om mogleg utviding av tilbodet. 

Auka tal avlastingsplassar til barn og unge ved Kvasten bustad og avvikle kjøp av plassar hjå 

private aktørar. 

Ungdomsråd 19.04.2021: 

Behandling: 

UR- 023/21 Vedtak: 

UR støttar rådmannen sitt framlegg til vedtak. Samrøystes 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 19.04.2021: 

Behandling: 

Rådet støttar rådmannen sitt framlegg, og imøteser vidare involvering.  

På møtet vårt i juni kjem vi tilbake til representasjon i referansegrupper i prosjektet, og til korleis 

vi ønskjer at desse gruppene vert trekte inn. 

Det er viktig at det heilt frå starten av ligg til grunn at tenestemottakarane skal kunna leva 

aktive liv, med størst mogleg sjølvstende. 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

RMNF- 017/21 Vedtak: 

Rådet støttar rådmannen sitt framlegg, og imøteser vidare involvering.  

På møtet vårt i juni kjem vi tilbake til representasjon i referansegrupper i prosjektet, og til korleis 

vi ønskjer at desse gruppene vert trekte inn. 

Det er viktig at det heilt frå starten av ligg til grunn at tenestemottakarane skal kunna leva 

aktive liv, med størst mogleg sjølvstende. 

Eldreråd 19.04.2021: 

Behandling: 

Leni Dale-kommunalsjef orienterte i saka. 

Eldrerådet har ingen merknader til rådmannen sitt framlegg 

Samrøystes 

ER- 020/21 Vedtak: 

Eldrerådet har ingen merknader. 



021/21: Meldingar til eldrerådet 19.04.2021 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Meldingar vert tekne til orientering. 

Eldreråd 19.04.2021: 

Behandling: 

Leni Dale-kommunalsjef orienterte om status for korona/vaksinering, og om innflyttingsplan i 

Helsehuset. 

Eldrerådet vart også orientert om Sparebanken Vest sitt svar på rådet sitt innspel knytt til 

nedlegging av minibankar i Alver. 

Eldrerådet tok meldingar til orientering. 

ER- 021/21 Vedtak: 

Meldingar vert tekne til orientering. 

022/21: Høyringsuttale - planprogram for regional plan for kultur, idrett og 

friluftsliv  

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Alver kommunestyre godkjenner høyringsinnspelet, slik det ligg føre i saka.  

Høyringsinnspelet vert oversendt i form av eit eige dokument, med saksframlegget som 

vedlegg.  

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 19.04.2021: 

Behandling: 

Ingen merknader, samrøystes. 

RMNF- 023/21 Vedtak: 

Ingen merknader. 

Ungdomsråd 19.04.2021: 

Behandling: 

UR- 020/21 Vedtak: 

Tatt til orientering, samrøystes. 



Eldreråd 19.04.2021: 

Behandling: 

Kultursjef Eirik Bouwer Utne orienterte i saka. 

Mabel Johansen har utarbeidd eit notat om "Sosial bærekraft med fokus på barn og eldre", 

som ho la fram for eldrerådet. 

Eldrerådet vedtok samrøystes rådmannen sitt framlegg til vedtak, med Mabel Johansen sitt 

notat knytt til eitt av fire sentrale plantema: Deltaking, medborgarskap og mangfald. 

Mabel Johansen sitt notat "Sosial bærekraft med fokus på barn og eldre", 

Utfordringene etter Covid-19. 

De fysiske møteplassene er borte.  

Folk har sluttet å gjøre ting sammen. 

Bruk av digitale verktøy er regelen både til hverdag og fest, i veldig stor grad. 

Vi vet ikke hvilken effekt dette har på barn som vokser opp i vår tid. Deres erfaring i 2020/21 

har vært fravær av møte mellom generasjoner og derfor er det behov for å se på hva som 

finnes av ressurspersoner i lokalmiljøet, til å formidle hvordan det var før corona: formidle 

lokale uteaktiviteter, uteleker, plasser mm. En må erkjenne at det har vært lite samhandling 

før corona-pandemien, og særlig nå i denne perioden. 

Utgangspunkt:  

Utfordringsnotat til Planstrategi for Alver kommune (s.53): 

Sitat: 

Det er hovedsaklig tre trender som påvirker den sosiale bærekrafta i Alver kommune de 

nærmeste årene og gir utfordringer mhp inkludering og integrering: 

· Antall eldre vil øke kraftig

· Ungdomskullene blir større, allerede i dag er de store

· Innvandrere, el. barn av innvandrere, utgjør en større andel av befolkningen

(sitat slutt) 

Dette er en potensiell ressurs for vårt lokalsamfunn! 

Men: 

24% av elevene svarer at de er veldig mye plaga av ensomhet, økende med lavere 

familieinntekt. Blant familier med dårlig råd er svaret 50%. 

Det er svært påkrevet å ta denne utviklingen på alvor! 

Antall eldre vokser. Den generelle helsetilstanden blant eldre er betydelig bedret de siste 

årene. Det betyr at eldre i dag har bedre forutsetninger for deltaking og aktivisering enn tidl. 

generasjoner. Deres ledige tid er en potensiell ressurs for barn og unge og lokalsamfunnet 

vårt. 

Menneskenes grunnleggende behov endrer seg lite! 

Hva som vil være nødvendig i framtiden for å lykkes i arbeidslivet (og familielivet) 

Hvilken kompetanse må styrkes: Det menneskelige – følelser, opplevelser og erfaringer – 

hvordan er det å leve og arbeide som mennesker? 

Hvordan håndtere det uventede – når omstendighetene er uforutsigbare? Hvilke 

kompetanser og styrker er viktig for å møte det uventede på en god måte? Verden er i 

økende grad kompleks og effektivitet er ikke nødvendigvis lenger den viktigste rettesnoren. 

F.eks. en pandemi: du kan planlegge for at det skal skje, men ikke når tid.

Hva trenger vi da?  

Styrke kontakten/båndene mellom mennesker – bygge sterke og gode relasjoner – styrke og 

videreutvikle en kultur for at folk hjelper hverandre. 

Dette er også særdeles viktige ferdigheter å utvikle for det framtidige arbeidsliv, som våre 

barn og unge skal tre inn i, utforme og bidra positivt inn i. 



Utvikle og styrke en hjelpsomhetskultur – derfor er det særlig viktig at kvinner kommer på 

banen! (dette har jo tradisjonelt vært regnet som en styrke hos kvinner). 

En viktig kompetanse for framtiden er å kunne håndtere det uventede! Nesten alt vil fungere i 

framtiden også, men det uventede vil også skje, så hvordan forberede seg på det vi ikke vet 

vil komme? 

Dette lærer du ikke på skolen! Dette lærer du i livets skole – derfor er det nødvendig med økt 

samhandling barn, unge og eldre. 

Når samfunnet åpner opp igjen bør vi se på mulighetene for mer samhandling og hvordan 

eldre og barn kan knyttes bedre sammen. 

Dette vil også være helt i tråd med intensjonene i strategien Leve heile livet. 

ER- 022/21 Vedtak: 

Uttale frå eldrerådet: 

Eldrerådet sluttar seg til rådmannen sitt framlegg til høyringsuttale til planprogrammet, med 

tillegg til notat lagt fram i møtet - knytt til plantema Deltaking, medborgarskap og mangfald. 



Arkiv: 

<arkivID><jpID> 
Plannavn-
Kommunedelplan 
Helse, sosial og 
omsorg, Komnr-4631, 
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JournalpostID: 
Sakshandsamar: 
Dato: 25.05.2021 

Saksframlegg 

Saksnr. Utval Møtedato 
025/21 Eldreråd 07.06.2021 
027/21 Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 07.06.2021 
027/21 Ungdomsråd 07.06.2021 

KDP Helse, sosial og omsorg - Val av representanter til referansegruppe 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:.. 

Representantar frå eldrerådet: 

1. __________________
2. __________________

Representantar frå RMNF: 

1. __________________
2. __________________

Representantar frå ungdomsrådet: 

1. __________________
2. __________________

Politisk handsaming 
Saka skal avgjerast i rådet sjølv. 

Bakgrunn 
Rådet stiller etter eiga val med 2 representantar som medlem til referansegruppe knytt til 
prosessen med å utarbeide kommunedelplan for Helse, sosial og omsorg. 

Ei referansegruppe har som føremål å gje verdifull støtte, innspel og rettleiing for 
gjennomføring av planarbeidet. Det kan til dømes gjelde ulike tilnærmingar til 
problemstillingar, utfordring eller faglege spørsmål. Vidare kan ein og vere med å definere 
dialog med ulike interessegrupper å vektlegge ulik tilnærming.  

Medlemmane i ei referansegruppa er gjerne satt saman frå fleire hold. Ein legg opp til ein 
fleirsidig samtale og diskusjon der dei medlemmane har ulike kunnskap og bakgrunn.  
Gruppa har normalt jamlege møte og er rådgjevande.  



Ein planprosess kan ha fleire ulike steg, men forenkla kan ein seie at dette arbeidet bygger 
på eit samansett kunnskapsgrunnlag og eit felles arbeid med medverknad som er gjort 
over tid. Dette har gjeve grunnlag for faglege tema og utfordringar som administrasjonen 
har jobba med. Referansegruppa vert presentert dette arbeida og skal gjerne utfordre 
innhald, kna og vende på innhald før dette i neste steget vert samla til politisk handsaming. 



Arkiv: <arkivID><jpID> FE-
033   

JournalpostID: 
Sakshandsamar: 
Dato: 25.05.2021 

Saksframlegg 

Saksnr. Utval Møtedato 
026/21 Eldreråd 07.06.2021 
028/21 Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 07.06.2021 
026/21 Ungdomsråd 07.06.2021 

Val av representantar til referansegruppe for prosjekt leiing, 
kvalitetsforbetring og ressurseffektiv drift i sektor helse og omsorg 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Representantar frå eldrerådet: 

1. __________________
2. __________________

Representantar frå RMNF: 

1. __________________
2. __________________

Representantar frå ungdomsrådet: 

1. __________________
2. __________________

Bakgrunn 
Det skal veljast 2 representantar frå kvart av råda til referansegruppe for prosjekt leiing, 
kvalitetsforbetring og ressurseffektiv drift i sektor helse og omsorg. 



Arkiv: <arkivID><jpID> FE-
140, FA-D11   

JournalpostID: 
Sakshandsamar: 
Dato: 25.05.2021 

Saksframlegg 

Saksnr. Utval Møtedato 
027/21 Eldreråd 07.06.2021 
026/21 Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 07.06.2021 
028/21 Ungdomsråd 07.06.2021 
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Rullering - Anleggsstrategi for Alver kommune - 2020-2024 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Alver kommunestyre godkjenner rulleringa av Anleggsstrategien for 2020-2024, slik den ligg føre i saka. 

Politisk handsaming 
Saka skal til uttale i ungdomsråd, eldreråd, råd for menneske med nedsett funksjonsevne. 
Saka skal til innstilling i utval for oppvekst, kunnskap og kultur. 
Saka skal avgjerast i kommunestyret. 

Bakgrunn 
Alver kommunestyre godkjente i KS-045/19 Anleggsstrategi for Alver 2020-2024. Anleggsstrategien er 
utarbeidd som del av bygginga av nye Alver kommune. Arbeidet har vore organisert som eit fagprosjekt med 
administrativ styring, og er ei samordning og vidareføring av idrettsplanane for dei tre gamle kommunane. 
Strategien gjeld fram til ny kommunedelplan for feltet er ferdig handsama. 

Saksopplysningar 
Rulleringa er ei oppdatering etter faktisk tilhøve gjeldande anleggsutviklinga og forventa spelemiddelsøknadar 
fram til 2024. Tiltaka i handlingsplanen er forankra i dei gamle idrettsplanane i dei tre tidlegare kommunane, 
samt mindre oppdateringar i arbeidet med anleggsstrategien. Gjennomførte tiltak, som har fått utbetalt 
spelemidlar, er teke ut av handlingsplanen.  

Uttale kulturrådet (utdrag) 
Styret i Alver kulturråd støtter opp om administrasjonen sitt forslag på anleggsstrategi. Styret gjer merksam 
på at strategien er ein oversikt over fleire års innspel, planar og ferdigstilte anlegg som Alver kulturråd ikkje 
har vore prosessinvolvert i. Styret har difor ikkje diskusjonsgrunnlag å byggje innspel på. Alver kulturråd vil 
kommentere at ein så stor og omfattande strategi må gjerast kjent i eit mykje breiare fora enn i idrettsmiljøet. 
Styret i Alver kulturråd stiller seg til rådvelde og er takknemleg for å kunne bidra.  

Uttale idrettsrådet 
Det vert synt til vedlagte oversyn over: 

· Ordinære anlegg og friluftsanlegg
· Nærmiljøanlegg

Fristen for innspel frå lag/organisasjonar er sett til 26.mai. 
Rulleringa er ei oppdatering av eksisterande faktiske tilhøve når det gjeld anleggsutvikling og forventa søknader 
om spelemidlar fram til 2024. Anlegg som er forventa å få tildelt midlar i 2021 er og med på lista, men desse 



vert tatt ut når melding om kven som har fått midlar vert tilgjengeleg (juni månad) Anlegga er vidare prioritert 
etter kor langt dei er komne i prosessen. I samsvar med retningslinjene for prioritering er private anlegg i 
hovudsak prioriterte før kommunale anlegg 
Alver idrettsråd vil merka fylgjande: 

· Idrettsrådet har ikkje merknader til prioriteringa så langt
· Dersom det kjem innspel om nye anlegg eller endringa for anlegg som er med på lista, vert desse å føra

opp/rettast på endeleg liste
· Idrettsrådet er nøgd med at rehabilitering av kunstgrasbanene i Knarvik og på Ostereidet er komme med,

og at arbeidet vert utført så snart det er praktisk mogeleg

Rullering - Anleggsstrategi for Alver kommune - 2020-2024 

Ordinære anlegg og friluftslivsanlegg 
Pri
. 

Anlegg Stad Tiltaks-havar Søknads-
sum 

1. 
søknads
-år

Merknad 

1 Driving range, 
oppgradering, takoverbygg 
med øvingsområde 

Meland 
Golf og 
Naturpark
, Fløksand 

Meland golf 700 000 2019 Ferdigstilt, 

2 Garderobebygg Austmark
a 

Radøy Idrettslag 1 827 000 2019 Ferdigstilt, 

3 200 meter riflebane med 
støydempa standplassbygg 

Stokke-
dalen 

Radøy skyttarlag 765 000 2019 Under 
bygging, 

4 15 meter miniatyrbane Seim Seim skyttarlag 1 800 000 2019 Under 
bygging, 

5 Knarvik Arena – 
fleirbrukshall 

Knarvik Alver kommune 12 400 
000 

2018 Ferdigstilt/d
el-utbetalt 
(4 776 000) 

6 Kunstgrasbane III, med 
halloverbygg, garderobar + 
lager 

Fossemyr
a 
Idrettspar
k, 
Frekhaug 

IL Kvernbit 5 000 000
+ 
1 000 000 

2020 Ferdigstilt 

7 Rehabilitering av grasbane Hordabø Hordabø IL 135 000 2020 Ferdigstilt 
8 Hus for drift og materiell Hordabø Hordabø IL 848 000 2020 Ferdigstilt 
9 Kunstgrasbane I, 

rehabilitering og lysanlegg 
Fossemyr
a 
Idrettspar
k, 
Frekhaug 

IL Kvernbit 2 360 000 2020 Ferdigstilt 

10 Lyssett turveg Manger Alver kommune 1 700 000 2020 Ferdigstilt 
11 Standplass Lindås Lindås skyttarlag          1 053 000 2021 Under 

bygging 
12 Kunstgrasbane 9’ar Leirdalen Nordre Holsnøy 

IL 
669 000 2021 Ferdigstilt 

13 Turpadling brygge Vikebø Alver kommune 60 000 2020 Ferdigstilt 
14 Basishall/turn Alversund Alver kommune 4 000 000 2020 Under 

bygging 
15 Fleirbrukshall Alversund Alver kommune 10 500 

000 
2020 Under 

bygging 
16 Klubbhus Stokke-

dalen 
Radøy skyttarlag 1 705 000 2020 Planlegging 

17 Rehabilitering basseng og 
bygningsmasse 

Radøy-
hallen 

Alver kommune 283 000 2020 Ferdigstilt 

18 Buldreanlegg Knarvik Alver kommune 300 000 2020 Ferdigstilt 



Arena 
19 Aktivitetssal Sagstad 

skule 
Alver kommune 1 049 000 2020 Ferdigstilt 

20 Orienteringskart Baståsen 
sør 

Gular 
orientering 

160 000 2021 Planlegging 

21 Klubbhus Lindås Lindås skyttarlag 2022-
2024 

Planlegging 

22 Garderobar/klubb-hus Grønålen, 
Manger 

Radøy fotball-
klubb 

2022-
2024 

Planlegging 

23 Dagsturhytte Eldsfjellet Alver kommune 390 000 2021 Ferdigstilt 
24 Dagsturhytte Byngja Alver kommune 390 000 2021 Ferdigstilt 
25 Dagsturhytte Varde-

fjellet 
Alver kommune 390 000 2021 Ferdigstilt 

26 Rehabilitering 
kunstgrasbane II – 11’ar 

Fossemyr
a, 
Frekhaug 

IL Kvernbit 2022 Planlegging 

27 Trimrom Knarvik 
stadion 

FIL AKS-77 2022 Ferdigstilt 

28 Orienteringskart Erstad-
fjellet 

IL Alvidra 2022 Påbegynt 

29 Rehabilitering 
kunstgrasbane 11’ar 

Knarvik 
stadion 

Alver kommune 2022 Planlegging 

30 Fleirbruksanlegg/hall Ostereide
t 

Alver kommune 2022-
24 

Planlegging 

31 Turløype Byngja Alver kommune 2022 Planlegging 
32 Rehabilitering 

kunstgrasbane 11’ar 
Ostereide
t 

Alver kommune 2023 Planlegging 

33 Utvide utandørsanlegg – 
skytebane 

Kjevik-
dalen 

Seim skyttarlag 2023 Planlegging 

34 Lyssett turveg Fosse/ 
Langeland 

Alver kommune 2022-
2024 

Planlegging 

35 Tursti, tilrettelegging Solend Alver kommune 2022-
2024 

Planlegging 

36 Turløype, merking Kvalvåg-
nes 

2022 Planlegging 

37 Lyssett turløype Håøy BOF 2022-
2024 

Planlegging 

38 Sti Håøy BOF 2022-
2024 

Planlegging 

39 Dagsturhytte Håøy BOF 2022-
2024 

Planlegging 

40 Gapahuk Håøy BOF 2022-
2024 

Planlegging 

41 Turpadleanlegg Håøy BOF 2022-
2024 

Planlegging 

42 Andre friluftsanlegg Samordna Alver kommune 2022-
2024 

Planlegging 

43 Sti Eldsfjellet Alver kommune 2022-
2024 

Planlegging 

Fleirbruksanlegg Kvernhus-
vika 

Alver kommune 2022-
2024 

Planlegging 

Fleirbruksanlegg Litlevågen Alver kommune 2022-
2024 

Planlegging 

Turkart/kort padling Lindås Alver kommune 2022-
2024 

Planlegging 

Turkart/kort padling Hestdal Alver kommune 2022- Planlegging 



2024 
Merking Leirvik Alver kommune 2022-

2024 
Planlegging 

Sjøsportanlegg Flatøy Alver kommune 2022-
2024 

Planlegging 

Skytebane innandørs Espetveit Meland 
skyttarlag 

2022-
2024          

Planlegging 

Turkart/aktivitetskart Frekhaug Alver kommune 2022-
2024 

Planlegging 

Fleirbrukshall/basishall Fossemyr
a Idretts-
anlegg, 
Frekhaug 

IL 
Kvernbit/Meland 
aktiv 

2022-
2024 

Planlegging 

Fleirbrukshall/basishall Frekhaug Alver kommune 2022-
2024 

Planlegging 

Symjebasseng Frekhaug Alver kommune 2022-
2024 

Planlegging 

Permanent feltpistolanlegg Stokke-
dalen 

Radøy skyttarlag 2022-
2024 

Planlegging 

Klubbhus Hordabø Hordabø IL 2022-
2024 

Planlegging 

Symje/badeanlegg Knarvik Alver kommune 2022-
2024 

Planlegging 

Sandvolleyballbaner Fossemyr
a, 
Frekhaug 

IL Kvernbit 2022-
2024 

Planlegging 

Kampsportanlegg/ 
lokale 

Knarvik Langtid
s-plan

Mini skatepark Grønålen, 
Manger 

Manger IL Langtid
s-plan

Utvikling Radøyhallen Manger Alver kommune Langtid
s-plan

Kunstgrasbane II Leirdalen Alver kommune Langtid
s-plan

Løpebane utviding Leirdalen Alver kommune Langtid
s-plan

Lyssett turveg Vikebø/ 
Skintveit 

Alver kommune Langtid
s-plan

Klatrehall Hordabø-
hallen 

Hordabø Langtid
s-plan

Friidrettsanlegg Hordabø Alver kommune Langtid
s-plan

Minianlegg for friidrett Grønålen Alver kommune Langtid
s-plan

Klatrevegg Radøy-
hallen 

Alver kommune Langtid
s-plan

Lager knytt til fotballbane Skogen 
Sletta 

Radøy fotball-
klubb 

Langtid
s-plan

50 meter miniatyrbane 
med støydempa 
standplassbygg 

Stokke-
dalen 

Radøy skyttarlag Langtid
s-plan

50 meter miniatyr 
viltmålbane 

Stokke-
dalen 

Radøy skyttarlag Langtid
s-plan

Leirduebane jegertrap med 
støydempa standplass 

Stokke-
dalen 

Radøy skyttarlag Langtid
s-plan

Kompakt sportingbane for Stokke- Radøy skyttarlag Langtid



leirduemed overbygd 
standplass 

dalen s-plan

Permanent løype for 
jaktfeltskyting med 
fleksible standplassar 

Stokke-
dalen 

Radøy skyttarlag Langtid
s-plan

Viltmål/elgbane med 
støydempa standplassar 

Stokke-
dalen 

Radøy skyttarlag Langtid
s-plan

Utvikle anlegg Meland 
golf, 
Fløksand 

Meland 
golfklubb 

Langtid
s-plan

Orienteringskart/nærmiljøk
art 

Skular i 
Alver 

Langtid
s-plan

Lyssett turveg Lindås Alver kommune Langtid
s-plan

Turpadleanlegg Lindås Alver kommune Langtid
s-plan

Lyssett turveg Seim Alver kommune Langtid
s-plan

Lyssett turveg Alversund Alver kommune Langtid
s-plan

Lyssett turveg Ostereide
t 

Alver kommune Langtid
s-plan

Sti/løype Prest-
holmen, 
Manger 

Alver 
kommune/Mang
er IL 

Langtid
s-plan

Symjebasseng Alversund Alver kommune Langtid
s-plan

Utviding løpebane Knarvik Alver kommune Langtid
s-plan

Idrettshus Knarvik Knarvik Alver kommune Langtid
s-plan

Kunstgrasbane III Knarvik Alver kommune Langtid
s-plan

Kunstgrasbane Alversund Alver kommune Langtid
s-plan

Kasteanlegg Knarvik Alver kommune Langtid
s-plan

Rehabilitering kunstgras 
7’ar 

Knarvik Alver kommune Langtid
s-plan

Kunstisanlegg/bane Knarvik Alver kommune Langtid
s-plan

Nærmiljøanlegg 
Pri. Anlegg Stad Tiltaks-

havar 
Søknads-
sum 

1.søknads-år Merknad 

1 Utandørs 
basketbane 

Alversund 
skule 

Alver 
kommune 

266 000 2020 Under 
bygging 

2 BMX-bane Alversund 
skule 

Alver 
kommune 

300 000 2020 Under 
bygging 

3 Bordtennisbord Alversund 
skule 

Alver 
kommune 

45 000 2020 Under 
bygging 

4 Rehabilitering 
ballbinge 

Sæbø skule Alver 
kommune 

110 000 2020 Ferdigstilt 

5 Aktivitets-
område 

Austebygd 
skule 

Alver 
kommune 

300 000 2020 Ferdigstilt 

6 Fleiraktivitets- Eikanger skule Alver 247 000 2020 Ferdigstilt 



område kommune 
7 Hinderløype Leiknes skule Alver 

kommune 
300 000 2020 Ferdigstilt 

8 Sykkelbane Leiknes skule Alver 
kommune 

300 000 2020 Ferdigstilt 

9 Minibane 
kunstgras og lys 

Grønålen Manger IL 459 000 2021 Ferdigstilt, 
to tiltak slått 
saman 

10 Pumptrack Grønålen Manger IL 251 000 2021 Ferdigstilt 
11 Buldrestein Grønålen Manger IL 166 000 2021 Ferdigstilt 
12 Utandørs 

treningsapparat 
Grønålen Manger IL 75 000 2021 Ferdigstilt 

13 Parkouranlegg Grønålen Alver 
kommune 

171 000 2021 Ferdigstilt 

14 Baderampe Nesvatnet Alver 
kommune 

53 000 2021 Ferdigstilt 

15 Aktivitetspark Manger skule Alver 
kommune 

280 000 2021 Ferdigstilt 

16 Aktivitetspark Sæbø skule Alver 
kommune 

300 000 2021 Ferdigstilt 

17 Turløype Varnappen 2022 Planlegging 
18 Ballbinge Mjåtveitmarka Mjåtveit-

marka 
velforeining 

2022 Planlegging 

19 Ballbinge 
rehabilitering 

Hella Hella 
velforeining 

2022-2024 Planlegging 

20 Ballbinge 
rehabilitering 

Heiane Heiane 
velforeining 

2022-2024 Planlegging 

21 Ballbinge Fløsvika Fløsvika Ve 
og Vel 

2022-2024 Planlegging 

22 Padeltennis-bane Fløsvika Fløsvika Ve 
og Vel 

2022-2024 Planlegging 

23 Lysanlegg Fløsvika Fløsvika Ve 
og Vel 

2022-2024 Planlegging 

24 Pump-track Fløsvika Fløsvika Ve 
og Vel 

2022-2024 Planlegging 

25 Buldrestein Fløsvika Fløsvika Ve 
og Vel 

2022-2024 Planlegging 

26 Ballbinge Toska 2022-2024 Planlegging 
27 BMX-bane Hordabø 2022-2024 Planlegging 
28 Ballbane 

rehabilitering 
Kvamsvågen 2022-2024 Planlegging 

29 Ballbinge Hindenes 2022-2024 Planlegging 
30 Friluftsanlegg Samordna Alver 

kommune 
2022-2024 Planlegging 

31 Aktivitetsanlegg 
nærsentra 

Samordna Alver 
kommune 

2022-2024 Planlegging 

32 Uteområde skule 
og nærmiljø 

Samordna Alver 
kommune 

2022-2024 Planlegging 

33 Aktivitets-
området 

Knarvik 
ungdomsskule 

Alver 
kommune 

2022-2024 Planlegging 

Aktivitetspark Knarvik Langtidsplan 
Aktivitetsflate Fossemyra, 

Frekhaug 
IL Kvernbit Langtidsplan 

Nærmiljøanlegg 
ulike 

Hope Langtidsplan 



Trekanten 
sykkelløype 

Lindås Langtidsplan 

Vassuttak Lindås Langtidsplan 
Klatreanlegg Ryland Langtidsplan 
Ballbaner 
rehabilitering 

Samordna Langtidsplan 

Frisbeegolf Manger Langtidsplan 

Tildelte spelemidlar til anlegg for fysisk aktivitet, idrett og friluftsliv i 2020 for Alver kommune 

Ordinære anlegg 2020 
Søkjar Søknad Tildelt 
Nordhordland pistolklubb Skytebane Stokkedalen, Pistol 

feltanlegg 
690 000 

Alver kommune Radøyhallen fleirbrukshall, 
rehabilitering 

1 308 000 

Alver kommune Nesvatnet nærmiljøanlegg, 
toalett 

149 000 

Alver kommune Nordhordlandshallen, 
fotballhall 

600 000 

Alver kommune Knarvik Arena, klatrehall 3 000 000 
Alver kommune Nordhordlandshallen, delanlegg 

friidrett 
276 000 

Alver kommune Knarvik Arena 2 000 000 + 2 776 000 (ekstra 
tildeling desember 2020) 
10 799 000 

Nærmiljøanlegg 2020 
Søkjar Søknad Tildelt 
Alver kommune Knarvik barneskule, streetbasket 289 000 
Alver kommune Knarvik barneskule, skating og 

sykling 
300 000 

Alver kommune Knarvik barneskule, lysanlegg 
skate- og sykkelområde 

53 000 

Alver kommune Knarvik barneskule, lysanlegg 
nærmiljø vestside 

300 000 

Alver kommune Frekhaug torg, aktivitetsområde 300 000 
Alver kommune Meieriparken 266 000 
Alver kommune Sagstad skule, 

parkour/klatring/trimpark 
89 000 

Alver kommune Sagstad skule, fleirbruksanlegg 241 000 
Alver kommune Alversund, minibane multisport 300 000 
Alver kommune Alversund skule, tursti 600 000 

2 738 000 

Oppsummering innspel rullering av anleggsstrategi 2020-2024 
Frå Innspel Kommentar 
Meland golfklubb Utvikle bana vidare, nytt 

klubbhus, kortholsbane, 
minigolfanlegg. 

Lagt inn i lista over ordinære 
anlegg etter innspel. 

Hordaland orienteringskrets Behov for orienteringskart i 
nærleiken av skular i Alver samt 
oppdatering/revidering av o-
kart. 

Lagt inn i lista over ønskte 
ordinære anlegg under 
langtidsplan. 



IL Kvernbit 1) Rehabilitering kunstgrasbane
II
2) Fleirbrukshall/basishall
3) Sandvolleyballbaner
4) Nærmiljøanlegg/
aktivitetsflate
5) Sjøsportsenter

1) Lagt inn i lista over ordinære
anlegg etter innspel.
2) Ligg allereie i lista over ønskte
ordinære anlegg i langtidsplan.
3) Lagt til i lista etter innspel.
4) Endra status i plan etter
innspel.
5) Ligg allereie i lista over ønskte
ordinære anlegg i langtidsplan –
sjøsportanlegg, Flatøy.

Lindås revmatikarlag Ønskje om realisering av 
bygging av symjeanlegg med 
terapibasseng i Knarvik. 

Basseng i Knarvik ligg allereie 
inne i lista over ønskte anlegg 
for anleggsstrategiperioden. 

Nordhordland Skeiseklubb Kunstisanlegg/bane i Knarvik Lagt inn i lista over ønskte 
ordinære anlegg under 
langtidsplan. Erstattar tidlegare 
post «ishall» etter innspel. 

Nordhordland karateklubb Ønskje om 
kampsportanlegg/lokale i 
Knarvik. Vedlegg frå idrettsrådet 
v/ nestleiar er også lagt ved. 

Lagt inn i lista over ønskte 
ordinære anlegg under 
langtidsplan. Det er også 
tidlegare informert om at dette 
vil vere naturleg å ta opp i 
arbeidet med ny idrettsplan. 

Seim skyttarlag Utvida utandørsanlegg. Lagt inn i lista over planlagde 
ordinære anlegg etter innspel. 

Manger IL 1) Mini skatepark
2) Utvikling av Radøyhallen
3) Utviding av løype med sti på
Prestholmen

1) Lagt inn i lista under ordinære
anlegg. Mogleg det hamnar
under nærmiljøanlegg etter
planlegging.
2) Lagt inn i lista under ønskte
tiltak for ordinære anlegg under
langtidsplan.
3) Lagt inn i lista under ønskte
tiltak for ordinære anlegg under
langtidsplan.

Nordhordland ballklubb 1) Ny kunstgras 11’ar bane i
Knarvik
2) Garderobeanlegg/
driftsbygg Knarvik stadion

1) Ligg allereie i lista over ønskte
ordinære anlegg -
Kunstgrasbane III under
langtidsplan.
2) Ligg allereie i lista over ønskte
ordinære anlegg – idrettshus
Knarvik under langtidsplan.

IL Alvidra Orienteringskart Erstadfjellet Lagt inn i lista over ordinære 
anlegg etter innspel. 

Vedlegg: 
Meland golf 
innspill til 
rullering av 



anleggsplan for 
Alver 
kommune 
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Innspel til 
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Anleggsstrategi 
for Alver 
Innspel til 
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for Alver 
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Anleggsstrategi 
for Alver -
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Alver 
Idrettsråd 
25.03.2021 
Innspel til 
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idrettsplan 
Alver 
Innspel til 
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for Alver 
Innspel til 
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for Alver 
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Vedlegg i saken: 
28.05.2021 Meland golf innspill til rullering av anleggsplan for Alver 

kommune 
1563713 

28.05.2021 Uttale Alver kulturråd 1563665 
27.05.2021 Rullering av Idrettsplan i Alver - innspill 1562769 
26.05.2021 Innspel til rullering - Anleggsstrategi for Alver 1562433 
26.05.2021 Innspel til rullering - Anleggsstrategi for Alver 1562312 
26.05.2021 Bilag til Rullering Anleggsstrategi for Alver -Kommentar 

fra Alver Idrettsråd 25.03.2021 
1562207 

26.05.2021 Innspel til rullering av idrettsplan Alver 1562200 
26.05.2021 Innspel til rullering - Anleggsstrategi for Alver 1562186 
26.05.2021 Innspel til rullering - Anleggstrategi for Alver 1562180 
26.05.2021 Innspel til rullering - Anleggsstrategi  for Alver kommune 1562175 
26.05.2021 Innspel til rullering - Anleggsstrategi for Alver 1562174 
26.05.2021 Innspel til rullering - anleggstrategi for Alver 1562418 
28.05.2021 Innspel til rullering - Anleggsstrategi for Alver 1563838 
 
 
 



Alver kommune ved idrettskonsulent Anders Olav Dale, kultursjef Eirik B. Utne, Alver 

idrettsråd ved Olav Steinar Namtvedt 

 

Meland Golf – innspill til Rullering av anleggsstrategi i Alver kommune 

Meland golf klubb disponerer en 18 hulls golfbane på Fløksand i Alver kommune. Klubben har 

opplevd en sterk vekst gjennom «koronaårene» 2020 og så langt i 2021. Medlemsmassen er nå i 

overkant av 1600 medlemmer. Før sesongen er over i oktober/november har ytterlige 50 – 100 

personer blitt nye medlemmer via kurset «Veien til golf». Spesielt gledelig at våre nye medlemmer i 

stor grad er unge lokale personer og andelen knøtter/juniorer er økt betydelig. Golf er definitivt ikke 

en idrett kun for eldre menn og kvinner. 

Meland golf har gjennom de siste 20 årene disponert anlegget via en avtale med Hordaland 

Fylkeskommune og i det siste Vestland Fylkeskommune. Fra den 15.oktober 2020 har Hui-gruppen 

overtatt som grunneier via et kjøp av eiendommen fra Vestland Fylkeskommune. Meland golf sin 

avtale med Fylkeskommunen er videreført med Hui-gruppen. Dagens avtale har en gjenstående 

løpetid på ca. 20 år. 

Dagens golfbane er etter norsk og internasjonal standard en krevende bane. Klubbens økonomi har 

medført at utvikling og drift av dagens anlegg har ikke fått den oppmerksomhet den har fortjent. Ved 

å få inn ny eier som er villig til å investere i anlegget er potensial betydelig større. Meland golf kan bli 

et anlegg ikke bare i norgestoppen, men også internasjonalt toppklasse.   

Hui-gruppen er signalisert at de ønsker å utvikle arealet som banen er en del av. Hui-gruppen ønsker 

at anlegget på Fløksand skal bli ett sted hvor hele familien samles og trives. Sammen med Stiftelsen 

Meland Golf og Naturpark og Meland Golf klubb har Hui-gruppen uttalt at de vil se på mulighetene 

for et nytt klubbhus, ny driving range, korthullsbane, minigolf anlegg i tillegg til å gi dagens bane et 

etterlengtet løft.   

Som styreleder i Meland golf klubb ser jeg lyst på fremtiden til klubben.  

Frekhaug 26.mai 2021 

Bjørn Tore Hesjedal 



ALVER KULTURRÅD 

Til 
Alver kommune - kulturkontoret 
v/ Anders Olav Dale 21. mai 2021

Uttale: Anleggsstrategien til Alver kommune - rullering 

Styret i Alver kulturråd støtter opp om administrasjonen sitt forslag på anleggsstrategi. 

Styret gjer merksam på at strategien er ein oversikt over fleire års innspel, planar og ferdigstilte anlegg 
som Alver kulturråd ikkje har vore prosessinvolvert i. Styret har difor ikkje diskusjonsgrunnlag å byggje 
innspel på. 

Alver kulturråd har ein samarbeidsavtale med politisk og administrativ leiing i Alver kommune, 
underskriven 18 aug 2020. I pkt 2 i denne avtalen er det eit mål at «avtalen skal vere med å fremje felles 
mål om kultur, scene, musikk, kunst og friluftsliv for alle i Alver». 

Så styret ser fram til å bli invitert med på prosessane kring strategien då mange av anlegga blir spelt inn, 
planlagt og ferdigstilt som både idretts-, friluftslivs- og kulturarenaer. Så vi ser Alver kulturråd som ein 
naturleg part i desse prosessane.  Og vi håper at Alver kulturråd blir involvert så tidleg som mogleg i 
prosessar slik at ressursen som ligg i rådet og medlemane kan nyttast til det beste for sluttresultatet og 
innbyggjarane. 

Alver kulturråd vil kommentere at ein så stor og omfattande strategi må gjerast kjent i eit mykje breiare 
fora enn i idrettsmiljøet.   

Alver kulturråd har medlemslag som eig og driv lokale kulturbygg, og som driv lokale kulturaktivitetar i 
nærområda våre, ofte i nærleik til idretts- og friluftsanlegg. Dette er base for kunnskap og informasjon 
som er til rådvelde for administrasjonen om det er ønskeleg. Lagshus og lokale kulturbygg er mange 
stader eit naturleg utgangspunkt for parkering til og frå turområde og bygga er viktige i utviklinga av 
levande lokalsamfunn.  

Styret i Alver kulturråd stiller seg til rådvelde og er takknemleg for å kunne bidra. 

På vegne av styret i Alver kulturråd 

Arild Hagenes Per Ole Ekker 
Styreleiar Sekretær 



Fra:    Øivind Eikefet <oivind@geolog.as> 
Sendt:         onsdag 26. mai 2021 22:01 
Til:    Postmottak Alver 
Emne:   Rullering av Idrettsplan i Alver - innspill 

Innspill til rullering av idrettsplan for Alver Kommune. 

Seks ulike idrettslag i Alver kommune samarbeider om å drive orienteringsidrett i Alver. Samarbeidet 
med årlige O-karuseller startet opp allerede tidlig på 90 tallet. På det meste hadde vi jevnlig 60-80 
deltakere og på en del løp over 100. Vårt største problem for rekruttering og utvikling er nye o-kart. 
De fleste o-kartene i Alver er i dag utdaterte. For å kunne drive allsidig med turorientering og o-løp 
trengs sårt en del nye kart. 

Alle skolene treng gode og oppdaterte o-kart. Disse kan danne grunnlag både for tekniske og idrettslige 
fag. I tillegg kan de gi aktiviteter som kan tilpasses elever med ulik kompetanse innen idrett. 

Nye kart kan utarbeides som nærmiljøkart (ca. 3 km2) ved alle skolaer. 
Da kan både skoler og lokale o-klubber i Alver bruke samme kart. 
Kartnormen er den samme for alle nivå, nærmiljøkart og konkurransekart på lokalt, regionalt, nasjonalt 
og internasjonalt nivå. 

Det trengs o-kart ved 16 skoler i Alver. 
Grasdal, Vestbygd og Rossland i tidligare Meland. 
Sæbø, Austebygda, Manger og Bøvågen i tidligere Radøy. 
Seim, Lindås, Myking, Skodvin, Kløvheim, Leknes, Alversund, Knarvik og Ostereidet i tidligere Lindås. 

O-kart må oppdateres/revideres jevnlig. Alle kart i Alver som er laget før 2015 er i praksis utdaterte. Alle
nye kart blir i dag produsert etter laserscanning synfaring og deretter digitalisert.  Da er det også
forholdsvis enkelt å oppdatere/ revidere kartene årlig/jevnlig.

Midler til nye o-kart må være med på prioritert liste for idettsanlegg i Alver kommune. 

mvh 
Øivind Eikefet. 

O-kontakt for o-gruppene i idrettslag i Alver kommune.
Regionkontakt for Nordhordland, Hordaland Orienteringskrets.

-- 
Øivind Eikefet 
MSc/Cand.real 
Geolog 
+47 4155 0495

Geolog AS 
Org. 990041431 



UTTALE - Rullering anleggsstrategi for Alver, frd IL Kvernbit

Til

Alver Kommune Frekhaug 25.05.2021

Uttale - rullering av anleggsstrategi for Alver

IL Kvernbit har vurdert utkast til rullering av anleggsstrategi for Alver og har følgende innspill.

Følgende områder er tatt med i anleggsplanene til Alver relatert til Fossemyra og IL Kvernbit, slik den
er sendt ut på høring:

Ordinære anle 0 friluftslivsanle

Pri Anlegg Stad Tiltaks Søknads Første Merkn
havar sum søknadsår

Kunstgrasbane Fossemyra 5 000 000 +
6 III, med Idrettspark, IL l 000 000 2020 Ferdigstilt

halloverbygg, Frekhaug Kvernbit
arderobar + la er

Kunstgrasbane I, Fossemyra
9 rehabilitering og Idrettspark, IL 2 360 000 2020 Ferdigstilt

l sanle Frekhau Kvernbit
Fleirbrukshall/bas Fossemyra IL
ishall Idrettspark, Kvernbit, 2022- Planlegging

Frekhaug Meland 2024
Aktiv

Ulike Anlegg Fossemyra IL Langtidsplan
Idrettsanle Kvernbit

Nærmiljøanlegg:

Pri Anlegg

Aktivitetsflate

Stad

Fossemyra
Idrettspark

Tiltaks Søknads
havar sum
IL
Kvernbit

Første
søknadsår

Merkn

2022-
2024

Planlegging

Sensitivitet: Begrenset



UTTALE - Rullering anleggsstrategi for Alver, frå IL Kvernbit

Inns illene under tar ut an s unkt i utsendt anle s lander IL Kvernbit er tiltakshavar o

fokuserer å anle som ikke er åbe ot.

Rehabilitering av kunstgrasbane II

IL K vernbit har behov for å gjennomføre et større vedlikehold / rehabilitering av

kunstgrasbane II. Dette er under planlegging, med målsetting om gjennomføring i 2022.

Anlegget på Fossemyra har høy standard og er svært godt vedlikeholdt. Vi arbeider hardt for

at det skal være slik også i kommende år og det krever kontinuerlig vedlikehold. Nå er turen

kommet til at vi må gjøre noe med kunstgrasbane II. Dette er rehabiliteringstiltak som ikke er

inne på Alver sin anleggsplan. Av nye tiltak fra IL Kvernbit sin side er dette det tiltaket vi

prioriterer først og håper Alver kommune følger opp med å gi dette tiltaket høy prioritet ved

rullering av anleggsplanen.

2 Flerbrukshall/basishall

IL K vernbit opplever, på tross av det flotte anlegget vi har på Fossemyra, at vi  ikke  har

tilstrekkelig hallkapasitet å tilby de ulike idrettsgruppene i laget vårt. Det kommer også

henvendelser fra idretter, som ikke er en del av idrettslaget, om hallkapasitet. Det kan vi ikke

tilby. Økt hallkapasitet ved Fossemyra er av den grunn noe både idrettslaget og Alver

kommune må prioritere ved rullering av anleggsplanen. Planen er fremdeles å realisere dette i

perioden 2022 - 2024.

Når en vurderer fremtidig hallkapasitet, må de positive ringvirkningene aktivitetene ved

Fossemyra har for oppvekstmiljøet på Frekhaug området legges stor vekt på. Vi ser på oss selv

som en viktig lagspiller til kommunen i denne sammenheng. Vi tenker kommunen har et

særskilt ansvar i Frekhaug området, når det åpnes opp for stor vekst i folketallet. IL K vernbit

forventer en tilsvarende vekst i medlemstall, der ønske om å drive med aktiviteter som krever

gode hallfasiliteter er mange.

3 Ulike anlegg - Sand volleyballbaner

I anleggsplanen har IL Kvernbit i dag en post som heter Ulike anlegg. Nå har vi ønsker og

planer om å realisere sandvolleyballbaner ved Fossemyra Idrettspark.

IL Kvernbit har en aktiv volleyball/ sandvolleyball gruppe. De er en viktig gruppe for i IL

K vernbit og det tilbudet vi kan gi til lokalbefolkningen. De har god rekruttering blant barn og

ungdom. I tillegg til at de har lag for voksne. Sandvolleyball har de siste årene hatt økende

interesse og idrettslaget ser det som viktig å støtte opp under denne utviklingen. Vi

prioriterer derfor å etablere to sandvolleyballbaner ved Fossemyra Idrettspark. Dette ønsker

vi  å realisere å få på plass i planperioden (2022 - 2024).

4 Nærmiljøanlegg og aktivitetsflate.

Dette tiltaket er noe vi ønsker å realisere. Vi ser at familier ofte følger opp barn og ungdom i

sammenheng med aktiviteter de deltar på ved Fossemyra Idrettspark. Da følger det ofte med

flere barn. De ville hatt stor glede av å kunne utfolde seg på en aktivitetsflate og gjennom det

få positive opplevelser relatert til Fossemyra idrettspark. Vi ser ikke for oss at det realiseres i

denne anleggsperioden og må da sees på som en del av en langtidsplan.

Sensitivitet: Begrenset



UTTALE - Rullering anleggsstrategi for Alver, frå IL Kvernbit

5 Sjøsportsenter

IL K vernbit har to grupper knytt til aktivitet på sjø og vatn, padlegruppe og ro og seglgruppe. I
den sammenheng ser vi behov for et fremtidig sjøsportsenter. Flere har pekt på Skitnedalsvika
på Flatøy som hovedbase for sin aktivitet ved sjø. IL Kvernbit ber om at Alver Kommune i
første omgang sikrer areal til et sjøsportsenter. Vi ønsker å peke på Skitnedalsvika som et
egnet areal. Vi ønsker også at idrettsrådet / kommunen tar et initiativ for å samle flere
interessenter/ lag i Alver og undersøker mulighetene for at videre arbeid med et slikt tiltak
realiseres som et samarbeidsprosjekt, da vi tenker at IL Kvernbit alene ikke har muligheter til
å prioritere dette tiltaket.

Med disse innspillene, vil anleggsplanen for de anleggene IL Kvernbit er tiltakshavar for, være
følgende i prioritert rekkefølge:

Anlegg Stad Tiltaks Søknads Første Merkn
havar sum søknadsår

Kunstgrasbane Fossemyra 5 000 000 +
III, med Idrettspark, IL l 000 000 2020 Ferdigstilt
halloverbygg, Frekhaug Kvernbit

arderobar + la er
Kunstgrasbane I, Fossemyra
rehabilitering og Idrettspark, IL 2 360 000 2020 Ferdigstilt
l sanle Frekhau Kvernbit
Kunstgrasbane II, Fossemyra
rehabilitering Idrettspark, IL 2022 Planlegging

Frekhau Kvernbit
Flerbrukshall/basi Fossemyra IL
shall Idrettspark, Kvernbit, 2022- Planlegging

Frekhaug Meland 2024
Aktiv

Sandvolleyball Fossemyra IL
baner Idrettsanlegg Kvernbit 2022- Planlegging

2024
Anlegg for sjøsport Se punkt 5 Se punkt

over 5 over Lan ids Ian

Nærmiljøanlegg:

Anlegg Stad Tiltaks Søknads Første Merkn
havar sum søknadsår

Fossemyra IL
Aktivitetsflate Idretts ark Kvernbit Lan ids Ian

IL Kvernbit

v/ leder Torfinn Losnedahl

a

( /
Sensitivitet: Begrenset



TIL: post@alver.kommune.no Knarvik, 26. mai 2021 

«Rullering Anleggsstrategi for Alver» 

Lindås Revmatikarlag vil her gje våre innspel til anleggsstrategi for Alver kommune 
2020-2024. 
I følgje utlysing er rulleringa ei oppdatering av eksisterande planer når det gjeld 
anleggsutvikling  og forventa spelemiddelsøknader fram til 2024. 

Vår innspel er: 

Det må no realiserast byggjing av symjeanlegg med tilhøyrande 
terapibasseng i Knarvik i Alver kommune. 

I gjeldande opplisting av planar for anlegg i Alver kommune som er vedlagt denne 
høyringa, er symje/badeanlegg i Knarvik med i eksisterande plan:  

----------------------------------------------------------------------------------------------------
pri. Anlegg Stad  Tiltakshavar  Søknadssum     1. søknadsår   Merknad 

Symje/badeanlegg   Knarvik  Alver kommune   2022-2024   Planlegging 

-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

For oss i Lindås Rematikarlag er det NO viktig at ein får realisert byggjing av eit slikt 
symjeanlegg. Dette har det vore arbeidd med planer for i svært lang tid.  

Kommunen er lovpålagt i følgje Opplæringslova å ha fasilitetar for symjeopplæring for 
grunnskulen. Når no nye Alversund skule blir teken i bruk i haust vil «gamleskulen» i 
Alversund med tilhøyrande symjebasseng etter kvart bli «fasa ut». Det er difor 
nødvendig å investere i nytt basseng for å stetta krava til symjeopplæring i sentrale 
deler av Alver kommune.  

Kommune har også viktige oppgåver å skape aktivitetar som kan styrke den 
generelle folkehelsa.  Eit sentralt tiltak her er terapitrening i varmtvassbasseng. 
Folkehelsearbeidet er viktig del av primærhelsetenesta (kommunehelsetenesta). 
Dette er også ei kommunal oppgåve kommunen skal tilby i tillegg til symjeopplæring i 
grunnskulen. 

Også innanfor kommunen sin Helse og omsorgs-sektor vil mange pasientar med 
muskel- og skjelett-sykdomar ha utbytte av trening og opphald i varmt vatn for å trene 
bevegelse og styrke.  
Oppfølgjing, habilitering og rehabilitering som sikrer deltagelse i arbeidslivet er i 
denne samanheng sentralt. Trening i terapibasseng er eit viktig og godt tiltak som 
bidrar til å oppretthalde bevegelse, redusere smerte og gje auka livskvalitet. Dette 
bidrar igjen til å oppretthalde arbeidsevna. 
Tilgang til terapibasseng saman med rehabilitering hos fysioterapeut blir opplevd av 

mailto:post@alver.kommune.no


 
mange muskel- og skjelettpasientar som ein svært viktig og virkningsfull 
behandlingsform. 

I Noreg er det meir enn 800 symjeanlegg. Dei fleste er kommunale.  
Disse kommunale svømmeanleggene er spelemiddelfinansierte, dvs. med inntil 15-
25 pst. av byggjekostnader blir dekka inn av offentleg tilskot frå tippemidlar. I tillegg 
får kommunen refundert meirverdiavgift for kommunalt lovpålagte investeringar. 
ENOVA gjev også store tilskott dersom ein kan utforma symjeanlegget med ein 
energiøkonomisk god løysing.      

Dei spelemiddelfinansierte anlegga er bygd og drive av kommunane som anlegg for 
idrett og fysisk aktivitet. Symjeanlegga har det formål å tilby allmennheita symjing  
som aktivitet. 
   

Litt historikk 

Det har på mange hald her i Nordhordland tidlegare vore arbeidd med å få realisert 
byggjing av symjeanlegg i regionen:  

a) Allereie då Nordhordlandshallen vart reist (ferdigstilt 2002), var ideen om å 
knyte eit symjebasseng til denne hallen framme,  

b) Ved kommunevalet i 2015 var det i Lindås fleire politiske parti som hadde 
byggjing av symjebasseng høgt prioritert på agendaen,  

c) Ei eiga FaceBook – gruppe (Nordhordland svømmehall) vart etablert føre 
valet i 2015 for å fremja kravet om basseng i Nordhordland.  Denne FB-gruppa 
har no oppslutnad av over 2100 («likes»),   

d) I Lindås kommne sin spørjeundersøking til bebuarane i 2017: («Melding frå 
folket: Innspel til kommuneplanen sin samfunnsdel 23. februar 2017») er 
ynskje frå innbyggjarane at symjebasseng er høgt prioritert. For Oppvekst – 
sektoren framgår at : «Symjeopplæring til barn og unge må bli styrkt»,  

e) 2018: Kommunestyret i Lindås går inn for å setja av 10 millionar kroner til eit 
framtidig kulturhus og symjebasseng i Knarvik. 

f) Føre kommunevalet i 2019 vart også alle ordførarane i dei Nordhordlands- 
kommunane som seinare frå 2020 gjekk inn i den nye Alver kommune via FB-
sida Nordhordland svømmehall førespurd om symjebasseng. Store lovnader 
om byggjing av symjehall vart her gjeve. 
 

I tillegg til punkta over har det vore lagt ned mykje arbeid knytt til forsøk på å 
realisere eit slikt anlegg. Her kan nemnast:  
Forprosjekt, besøk til andre symjeanlegg ulike stader i landet i tillegg til mykje 
planleggjingstid som er lagt ned.  
Status no i 2021 er at Symje/badeanlegg enno ikkje er realisert, men prosjektet er 
med på lista over framtidige idrettsanlegg og vi voner prosjektet snart kan bli bygd. 

 



 
Andre symje-/basseng-anlegg i Hordaland 

Ei rekkje andre kommunar i tidlegare Hordaland fylke har fått til og realisert byggjing 
av symjeanlegg. Her kan nemnast: ADO i Bergen, Askøy, Øygarden, Os badet (no 
Bjørnafjorden), Austevoll, Kvammabadet, Vossabadet, osv.  
Her er det mange kommunar,  både mindre enn og på størrelse med Alver, som har 
makta å byggje svømmeanlegg med terapibasseng.   

Finansiering 

Lindås Revmatikarlag er kjend med Alver kommune sin svake økonomiske ståstad. 
Vi meiner difor at kulturhus-byggjing som del av eit symje/badeanlegg må 
utsetjast og at kommunens sine lovpålagte oppgåver må realiserast først slik det er 
sett opp i anleggsstrategien:  

----------------------------------------------------------------------------------------------------
pri. Anlegg   Stad  Tiltakshavar        Søknadssum     1. søknadsår                   Merknad 

Symje/badeanlegg        Knarvik  Alver kommune                                  2022-2024                    Planlegging 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Ei slik viktig folkehelseprosjekt som ein slik investering er, meiner vi det må finnast 
rom. Spesielt når ein ser det i samanheng med at eit slikt anlegg kan delfinansierast 
ved:   

a) Bruk av spelemidler frå Norsk Tipping, ( om lag 15-25 pst. av 
byggjekostnader) 

b) Refusjon av merverdiavgift,   
c) Enova midler kan ein også få tildelt dersom ein velgjer løysingar med  

leiande energisparande teknologi, jfr. Holmenbadet i Asker som fekk 10 
mill kr i Enova midler, sjå link:  
https://www.futurebuilt.no/Forbildeprosjekter#!/Forbildeprosjekter/Holmen-svoemmehall 

d) Å invitere inn private investorer og næringslivet vil også vere eit mogeleg 
alternativ for fullfinansiering av prosjektet.  

 

 

Mvh  

Lindås Revmatikarlag  

v/Eivind Blindheim 
nestleiar 
 
 

https://www.futurebuilt.no/Forbildeprosjekter#!/Forbildeprosjekter/Holmen-svoemmehall


 



Kunstisanlegg i Alver 

Atle Bergseth  mai 2021 

Sidan år 2000 har IL Kvernbit i lag med Meland Aktiv kvart år anlagt naturisbane på 

Fossemyra i Meland så snart vinterkulden har spelt på lag. Skøytebana har utan tvil vore ein 

stor suksess. Med is i fjorten dagers tid snakker vi om 3000 brukstimar og meir. Mange barn 

kan vera fleire timar på isen kvar dag.  Dei tre siste åra har det og nokre dager vore naturis i 

Knarvik med mange hundre brukstimar kvar einaste dag. Diverre var dette ikkje mogleg i 

vinter grunna problema knytt til koronaepedimien. 

I 2006 fekk Nordhordland Skeiseklubb i lag med NBK utarbeidd forprosjekt for kombinert 

kunstis og kunstgrasbane. 

LINDÅS KOMMUNE: KOMMUNEDELPLAN FOR IDRETT, AKTIVITET OG FRILUFTSLIV 2016-2024 

Utdrag frå planen, sitat: 

Lindås har og behov for å vidareutvikla anlegg for dei store vinteridrettane ski og skøyter, så langt 

naturgitte forhold tillet det. 

Det finst ingen tilrettelagte plassar for å leggja skøyteis, men kommunen har dei siste åra lagt is i 

Knarvik og på Lindås. Det har i lengre tid vore snakka om skøytebane eller skøytehall i Knarvik i 

idrettsmiljøet. Det er regulert tomt for skøyteanlegg i Knarvik. 

2. Idrettskommunen Lindås - Rapport frå Telemarksforsking

Basert på det nasjonale anleggsregisteret, spelemiddelordninga og aktivitetstal frå idretten sine 

organisasjonar, vert det kvart år laga ein nasjonal rapport. Telemarksforsking har utarbeidd ein slik 

rapport spesielt for Lindås. Kommunen er og samanlikna med snittet for landet, fylket, samt Tysvær, 

Askøy, Fjell og Meland. Rapporten viser at Lindås skårar lågare på dei fleste område. Dette gjeldt 

både aktivitet og anleggskapasitet. Hovudfunna er; Lindås kommune har lågast anleggsdekning per 

innbyggjar, manglar anlegg innan viktige aktivitetar, og har lite variert anleggsmasse. Lindås 

kommune har lågast aktivitetsnivå i befolkninga. Lindås kommune brukar minst pengar på idrett, 

aktivitet og friluftsliv. 

Eg vil her framhev  fylgjande frå sitata ovanfor:  

- behov for å vidareutvikla anlegg for dei store vinteridrettane ski og skøyter

- Det har i lengre tid vore snakka om skøytebane eller skøytehall i Knarvik i idrettsmiljøet.

- Det er regulert tomt for skøyteanlegg i Knarvik.

- manglar anlegg innan viktige aktivitetar,

- har lite variert anleggsmasse.

- Lindås kommune har lågast aktivitetsnivå i befolkninga

- brukar minst pengar på idrett, aktivitet og friluftsliv.



Kunstisbane ein energibombe 

Underteikna arbeidde fleire år som frivillig arbeidd i anleggsutvalet og med anleggsplan-

legging  i Norges Skøyteforbund, også i samarbeid med Norges Bandyforbund.            

I 2005 arrangerte Nordhordland skeiseklubb og Hordaland Skøytekrets eit skøytebane-

seminar i Knarvik. Professor Bjørn Magnussen, sivilingeniør frå NTNU i Trondheim,  

karakteriserte kunstisbane som ein energibombe.  Egill T Elvestad frå Thermoconsult, ein av 

dei aller mest erfaren når det gjeld energiutnyutting ved varmepumpe, fekk omvisning i 

kommunale og fylkeskommunale bygg i Knarvik. Konklusjonen var den gang at muligheten 

var store i Knarvik.  

Kunstisbane er altså ein stor energiressurs. Når ein kjøler ned bakken under skeiseisen 

fjerner ein varme. Denne varmen varmen kan ved hjelp av varmepumpe nyttast til svært 

miljøvennleg oppvarming. Frå ein skeisebane om lag så stor som ein  fotballbane kan ein 

levere fleire millioner Kwh.  

Plan for kunstisbane i Knarvik 

Allereide i 1996, fremja Nordhordland Skeisklubb forslag om kunstisbane i Knarvik. 

Skøyteklubben og NBK fekk i 2006 utarbeidd forprosjekt for kunstisbane i kombinasjon med 

kunstgrasbane i Knarvik. Forprosjektet, utarbeidd av Norconsult var den gang sett i 

samanheng med varmegjennvinning. 

Forprosjektet utarbeidd i 2006 viste at dette er mogleg i Knarvik og ved vidare utbygging av 

vil energigevinsten bli enda større. Sidan 2006 er vg.skule, ungdoms skule sterkt utbygd.  

Stor ny barneskule  med vannboren varme står ferdig i løpet av året. Det er ynskje om 

symjehall og kulturhus. Potensialet for energiutnytting er i dag vesentleg større enn i 2006. 

I Bergen såg  byingeniør Bjørn Solli energipotensialet i skøytebana på Slåtthaug. Sidan 1994 

har denne bana kvart år levert millioner av kilowatt timer til oppvarming av vg.skule, 

ungdomsskule, idrettshall, døveskule og symjehall. Energimessig har kunstisanlegget vore 

ein stor suksess. Potensialet er enda større i Knarvik. Som på Slåtthaug har alle dei store 

sentrale kommunale og fylkeskommunale bygningane i området vannboren varme.  

Varmelevering fra anlegget også i sommerhalvåret.  

Det er ikkje bare i vinterhalvåret, fire til fem månader når ein har skøyteis at ein kan levere 

energi. Vår, sommer og haust når bana ikkje er islagt fungerer røyrsystemet under bana som 

solfanger.  Denne energien kan nyttast til produksjon av varmtvatn og annen oppvarming.  

Her på kysten av Vestlandet med kjølig vér, vår sommar og haust og milde vintrar er 

energilevering frå varmpumpe i kombinasjon med kunstisanlegg tilnærma optimal. Når det 

nokre få veker er svært kaldt og ikkje behov for kunstig nedkjøling av skeisebane kan 

varmesentralen få energi fra gasskjele, som er svært rimeleg som back up.  

 

 

 



Regionalt kunstisanlegg vil utløyse mange millioner i statlege spelemidlar 

Kunstisbane i Knarvik var for nokre år sidan i konkurranse med forbrenningsanlegg. 

Forbrenningsanlegg er ikkje bygd og er vel neppe aktuelt i dag. Kunstisbane med energi-

utnytting er framleis mogleg og det treng ikkje stå i vegen for verken symjehall eller 

kulturhus. Eit kombinert anlegg for kunstisbane og t.d kunstgrasbane vil utløyse om lag 20 

mill. kr i statlege spelemidlar. Som regionalt kunstisanlegg vil ein og kunne få fleire millioner 

frå fylke. Kunstisbana på Stord fekk 3 mill kr. som regionalt kunstisanlegg, snart 20 år sidan. 

Kunstisbane kombinert med kunstgrasbane eller flate for andre idrettar.  

I forprosjekt utarbeidd i 2006 var er tenkt stor kunstgrasbane, med kjølerøyr under 

kunstgraset. Skøyteisen kan leggjast direkte på kunstgraset  Altså kunstisbane 4 til 5 mndr og 

fotballbane 7-8 mndr. Ein svært god kombinasjon med stort brukspotensialet heile året.         

I Drammen finn vi Norges største utandørs kunstisanlegg med denne kombinasjonen. og 

med varmegjennvinning. Eit kombinert anlegg, om lag identisk med vårt forprosjekt bygges 

nå i Gjøvik. (Sjå nedanfor) 

Skøytehall, innandørs skøytebane 

Dette er og mogleg å få til i Knarvik. Brukspotensialet er tidvis enda større enn utandørs  

bane men har ikkje samme energipotensialt m.o.t. varmlevering. Dette fordi det er eit 

«lukket system», ikkje lenger ope for vind og vér.  Det vil likevel være nok til oppvarming av 

t.d. symjehall og kulturhus som det no er snakk om i Knarvik.  

Ein skøytehallen kan t.d  sju mndr i året vera innandørs fortballbane eller innandørs 

idrettshall for andre idrettar.  Skøytehall vil kosta meir enn utandørs kunstisbane men 

Kombinasjonen vil utløyse  meir  statlege spelemidlar enn utandørs anlegg. Kostnaden til 

islegging vil bli lågare og ein slepp unna kostnadene til brøyting etter snøfall.  

Kombinasjonen kunstibane og symjehall og evt. Kulturhus er og heilt ideell. Returvarmen frå 

nedkjølinga av isen, omlag 28 grader kan dumpes rett i symjehallen og kulturhuset («gratis 

oppvarming). Dei tre anlegga, skøytehall, symjehall og kultur kan om ynskjeleg sameinast i 

ein og samme bygnigssmasse. Dette er det mogleg å få til Knarvik. Skeisebane, symjehall og 

kulturhus kan ha felles inngang, delvis felles personale og dermed lågare lønsutgifter. 

Denne tredelte kombinasjonen har altså i tillegg til den energiøkomomiske  fleire svært 

praktiske fordelar også økonomiske når det gjeld bruk. 

Utforming av skeisbane for folkeidrett/masseidrett på skøyter 

Idrettsforskeren Claus Boje har i en større publikasjon for Lokale og Anlægsfonden (dansk) 

vurdert ulike typer kunstisanlegg:  

RUNDBANEN 

Rundbanen egner sig fortræffeligt, i perioder at være opdelt i forskellige zoner og vil på den 

måde kunne tilbyde et meget bredt aktivitetsmønster fra leg til undervisning.  



En rundbane kan opdeles i forholdsvis store, selvstændige baner hvor der kan foregå 

henholdsvis leg, boldspil (bandy/hockey) og undervisning, og dermed vil forskellige grupper 

interesser, alders- og færdighedsmæssigt kunne finde udfoldelsesmuligheder samtidigt. 

 
BANDYBANEN 

Bandybanen er som udendørs vinteridrætsanlæg i særklasse, fordi den lægger op til en 

skøjtekultur, som minder om de isbelagte søers. Der er plads til at få fart i skøjterne, lege, 

forsøge sig som kunstskøjteløber og spille bold – alt sammen samtidigt, fordi isarealets 

størrelse giver naturlige opdelingsmuligheder 

 

Med rundbane meiner ein vanligvis en 400 m hurtigløpsbane, som den på Slåtthaug i 

Bergen; men langt mindre hurtigløpsbaner kan bygges og fungere glimrande både for 

trimmarar og aktive.  Rundbanen bare er altså ikke bare for dei som drive aktivt med 

hurtigløp. Langt over 90% av dei som brukar rundbana er skøytetrimmarar i alle aldrar frå 

mindre barn til eldre pensjonistar. Dette er svært tydeleg både på Slåtthaug, dei andre stor 

kunstisbanane i Norge og i Nederland.  

På et areal omtrent tilsvarende en stor fotballbane kan en få plass til en glimrende rundbane 

på 285m.  Banestørrelsen er av kulturdepartement også godkjent anlegg for statlige 

spillemidler. Det bygges ein slik bane i Gjøvik. Kunstisbana er del av eit anlegg som fungerar 

som kunstgrasbane på sommerstid og kunstisbane på vinterstid. Anlegget er tilrettelagt for 

både hurtigløp (285 meter), bandy, kunstløp og hockey. Det er også eit viktig idrettsanlegg 

som er åpent for folk flest. Anlegget ligger midt i Gjøvik sentrum og er lett tilgjengeleg for ein 

rekke brukarar.    

Skøytebane til folket, eit  viktig anlegg i mørketida 

Svært mange menneske, også mange barn og unge sit mykje meir inne i vinterhalvåret enn 

elles i året. Eit attraktivt vinteridrettsanlegg som skøytehall eller utandørs kunstisanlegg vil 

stimulera svært mange til meir fysisk aktivitet i den mørke årstiden. Skøytebana har i tillegg   

viktig rolle som treffstad, uformell sosial samlingsplass. Dette er og av stor betyding for 

trivsel og mental helse for befolkningen.  

Nye Alver kommune og idrettsrådet  bør følgleg sette kunstisbane i Knarvik på prioritert liste 

for idrettsanlegg.  Kunstisbane er ein anleggstype med svært stort brukspotensial i vårt 

distrikt. Dette er veldokumentert ved svært stor tilstrømming til naturisbanene på Frekhaug 

og i Knarvik; på Frekhaug i ein periode på 20 år; og interessa er like stor i Knarvik etter at det 

dei siste åra er anlagt bane der og. Vi snakker om langt fleire enn tusen barn, ungdom og 

vaksne som tidvis besøker dei islagte banane. Dette bør telja svært sterkt sjølv om dei ikkje 

er med i ein skøyteklubb/bandyklubb/kunstløpklubb med oppsette treningstider og 

organiserte terminfesta stemner, kamper.  

Kunstisanlegg, vinteridrettsanlegg, sosial samlingsplass, bør vera prioritert anlegg i den 

nye storkommunen Alver kommune 
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Rullering Anleggsstrategi for Alver 

 

Innspill frå Nordhordland Skeiseklubb 

Nordhordland Skeiseklubb har sidan 1996 jobba for å få bygd kunstisanlegg i Knarvik, m.a.o. i 25 år! 

Kunstisanlegg er sjølvsagt heilt nødvendig for å få stabile forhold for vår aktivitet. Vi ser at 

kunstisanlegg står på langtidsplanen. Den bør definitivt etter kvar komme opp på prioritert liste. 

Viktig kommentar / presisering angåande type kunstisanlegg 

Vi etterspør ikkje tradisjonell ishall med isflate på 30x60m. Det passar ikkje for den allsidige bruk vi 

ynskjer å tilretteleggje for. 

Nordhordland skeiseklubb sin målsetnad er kunstisanlegg med stort nok isareal til masseidrett på 

skeiser for fleire ulike isidrettar inkl. mindre rundbane. Med mindre rundbane meiner vi bane på 285m. 

Det krev yttermål isflate på 126 x 60 m, På innsiden av rundbane stor isflate for allsidig isleik inkl. 

bandy og/eller ishockey 

Samme store flaten kan då utanom vintersesongen om ynskjeleg brukast til stor fotballbane.  

Det er viktig å presisere at rundbane blir svært mykje brukt av barn, ungdom og skeisetrimmarar sjølv 

om dei ikkje er aktive med hurtigløp. 

Vedlegg:  

Forprosjektrapport Kunstisbane i Knarvik  

Endret framlegg til av plassering/lokalisering i Knarvik 

Kunstisanlegg på Gjøvik: Det er denne anleggstypen vi går for, men med tak; altså skøytehall 

Ta kopi av denne linken:  

https://dl-mail.ymail.com/ws/download/mailboxes/@.id==VjN-

XjKUwd0VPft4aHPKsfxqVvMmViOsXKPa2taF8FouBzojYHnMZBvXzLUntKq4axMYnhzC_dn1v_-

OCncWJwQRhw/messages/@.id==AO1JyAoAAACIWnGogQPoAPhpnko/content/parts/@.id==2/raw?

appid=YMailNorrin&ymreqid=53e58bd8-a068-7e2d-1c80-

630036011400&token=zitEzqOML3j84e6ealFTT5U7-km5qEQF52lp7AcCuBbwQkQC3DYKfroQM-

dK5rn3bgxx-_AGDAHN2W4Epclb6tDWNflLs-A9-WkTdM7W6Bk1VggCWtIxTNUjveWrprYt 

 

Frekhaug 25. mai 2021 

Atle Bergseth (leiar Nordhordland skeiseklubb) 

 

 

 

mailto:post@alver.kommune.no


Fra:                                              Johannes O. Seim <johannes.seim@spv.no> 
Sendt:                                        tirsdag 25. mai 2021 19:43 
Til:                                               Postmottak Alver 
Emne:                                        Rullering anleggstrategi for Alver 
  
Seim skyttarlag sitt baneanlegg er plassert i Kjevikdalen i Alver kommune.  Dette er eit 
SENTRALBANEANLEGG som var klar til bruk i 1991.  100m har 9 skiver og 200m har 10 skiver.  Ny 15m 
bane med 15 skiver er snart klar til bruk. Vi ønskjer å utvide utendørsanlegget til samme kapasitet som 
15m bana, altså 15 skiver på 100m og 15 skiver på 200m. Alle elektroniske skiver på utendørsanlegget 
må uansett oppgraderast og skiftast om få år. Seim skyttarlag ber om att anlegget vert plassert under  
planlegging i 2023 i rulleringsplanen. 
  
Er det andre opplysninger de treng ta kontakt med meg på tlf 95265896. 
  
Mvh  
SEIM SKYTTARLAG 
  
Johannes Seim  
Formann 
Tlf 95265896  
  
Sendt fra E-post for Windows 10 
  

https://go.microsoft.com/fwlink/?LinkId=550986


Manger idrettslag har innspel til anleggstrategi for Alver kommune. 
 
Nr 1. 
 
Bygda treng ein plass for ungdommar som har interesse for skating, sparkesykkel, rulleskøyter mv.  
Type rampe(R)/mini skatepark.  
 
Me har plass på langsida i Grønålen til enkelt opplegg med 3-5 installasjonar.  
 
Har lagt til eksempler.  

 

På planleggingstadie ennå.  Ingen kostnadsanalyse ennå.   Ansvarleg: Manger idrettslag. 

 

 

 



 

 

Nr 2. 

 

Fortsatt utvikling av Radøyhallen. Ansvarleg Alver kommune. 

 

N. 3. 

 

Utviding av løypa med sti på Prestholmen. Det fins nok material til et par gapahuka. 
 
 
Samarbeid Manger idrettslag – Alver kommune.  Mål er ei form for stikombinert med bru  
over til Prestholmen.  Forebels på idestadie.   Ingen analyse enno. 



 

 



Fra:                                              Nordhordland Ballklubb <post@nbksport.no> 
Sendt:                                        tirsdag 25. mai 2021 10:11 
Til:                                               Postmottak Alver 
Kopi:                                           Endre Valdersnes 
Emne:                                        Rullering Anleggsstrategi for Alver 
  
Hei,  
  
Nordhordland Ballklubb ønsker å spille inn følgende behov på Knarvik Stadion:  
 
1. Ny kunstgress 11er bane på baksiden av dagens betongtribune ifbm 7er banen.  
2. Garderobeanlegg/driftsbygg som tilfredsstiller dagens og fremtidig bruk og belasting på Knarvik 
Stadion.  
  
Ta kontakt om det er behov for mer informasjon.  
 
Øystein Johansen 
Daglig Leder 
Nordhordland Ballklubb                



Fra:                                              Kjartan Medaas 
Sendt:                                        onsdag 26. mai 2021 12:23 
Til:                                               Postmottak Alver 
Emne:                                        Rullering anleggstrategi for Alver 
  
Hei. 
Idrettslaget I.L Alvidra vil med dette komme med innspel til rullering av anleggstrategi for Alver 
kommune. 
Idrettslaget heldt på med å laga nytt orienteringskart over Erstadfjellet med Alversund og Alvermarka. 
Kartet vert heitande «Tveitavarden» 
Arbeidet starta med synfaring rundt påsketider og er forventa ferdigstilt mot slutten av 2021. Kostnad i 
reine pengar til innleigd konsulent 
Er ca. 130 000,- eks mva. 
  
  
  

  

Med venleg helsing 

  

Kjartan Medaas 

Leiar orienteringsgruppa I.L. Alvidra 

Tlf 48287186 
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Fra: Nordhordland Karateklubb  

ved styreleiar og hovedtrenar        
 
Til: Alver kommune 
 
Dato: 25.05.2021 
 
Tema:  Rullering Anleggsstrategi for Alver 
 
Sendt på e-mail til:  post@alver.kommune.no 
 
Kopi til:  Leier for Alver idrettsråd  Olav Steinar Namtvedt på mail olav-na@online.no 
og nestleiar for Alver idrettsråd Bjørn Tore Hesjedal på mail bjorn.t.hesjedal@gsk.com 
samt Idrettsrådgjevar Anders Olav Dale på mail anders.olav.dale@alver.kommune.no 
 
 

 
 

INNSPEL TIL ANLEGGSTRATEGIPLAN FOR ALVER KOMMUNE 2020-2024 
 

Nordhordland karateklubb vil med dette gje innspel ifb med Anleggsstrategien 
til Alver kommune som skal rullerast og behovet for kampsportanlegg i Knarvik. 
 
Det har dei siste 8- 10 åra vore gitt innspel til tidlegare Lindås kommune og no Alver 
kommune om behovet for kampsportanlegg i Knarvik. Dette er gjort gjennom Knarvik 
gruppa (alle idrettslaga), gjennom fleire prosjekt for Knarvik Idrettspark av Lindås 
kommune, gjennom Idrettsrådet i den gang Lindås og nå Alver kommune. Som et 
resultat av dette var kampsportlokale første prioritet i den tidligare 
anleggstrategiplanen til Lindås kommune. Som vi kjem tilbake til seinare i dette 
innspelet vart dessverre ikkje det lokale som den gang var tiltenkt og planlagt bygd på 
en måte som Nordhordland Karteklubb kunne nytta. Nordhordland Karteklubb ber 
derfor om at egna kampsportlokale fortsatt er prioritert på same måte som i tidligare 
anleggstrategiplan.  
 
Nordhordland Karateklubb har nesten 40 års historie i Nordhordland og Lindås 
Kommune.  Klubben har aktivisert fleire tusen medlemmer gjennom tidene og har 
sterk internasjonal posisjon i karatesamanheng. 
 
Nordhordland Karateklubb har også gjennom fleire år måtte redusert klubben frå ca. 
240 medlemmer til dagens ca. 120 ved å heve aldersgrensa. Grunnen til dette har vore 
trykket frå årsklasser i handball og andre idrettar, der det har vore vanskelig å få nok 
kjernetid til å trene og dette har dessverre gått ut over dei yngste frå 6 til 8 år.  Totalt 

http://www.gojukai.no/
mailto:info@gojukai.no
mailto:post@alver.kommune.no
mailto:olav-na@online.no
mailto:bjorn.t.hesjedal@gsk.com
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er vi nå ca. 120 færre barn i klubben grunna denne reduksjonen til tilgang på egna 
lokale i kjernetid. Ved tilgang på et egna lokale ønsker vi å redusere aldersgrensa vår 
til 6 år igjen slik som tidlegare og vi forventa då å få et minst like mange 6 og 7 åringar 
tilbake på trening som vi har mista dei siste åra.   Ved etablering av et egna 
kampsortlokale trur vi at vi kan få enda fleire yngre medlemmer i klubben.  I dag har 
vi dessverre ikkje nok kjernetid og riktige lokale/areal for å tilby born i alder 6-8 år, ei 
god, trygg og sikker karateframtid i Alver kommune. Nordhordland Karateklubb synes 
det er trist at mangel på tilpassa areal for kampsport, gjer klubbane svært sårbare i å 
tilby trening for vår sport.  
 
Kampsporten er ei individuell idrett som fenga mange og som fangar opp mange av 
dei som ikkje ønsker eller passer inn i å trene for eksempel lagidrett.  
 
Klubben har i årevis hatt et svært godt omdømme for at vi nettopp er ein klubb som 
aktiviserer både, born, ungdom, vaksne til og med heile familiar, og personer med 
handikap og diverse diagnosar.  
 
Nordhordland Karateklubb har 17 instruktørar, fleire med over 30 års erfaring frå det 
frivillige arbeid som instruktør i klubben. Alle instruktørar er også utøvar og deltar i 
konkurransar og leirer i inn og utland. 
 
Den tidligare anleggstrategiplanen for Lindås kommune viste at det skulle prioriterast 
eigna kampsport areal for å dekkja dagens og framtidig Knarvik utbyggings behov, for 
riktig utforma areal for kampsport. Karate og kampsport er og har vore ei stor 
idrettsgrein i Lindås/ Alver og Nordhordland i nasjonal målestokk. Dette er kjend på 
landsbasis og nettopp derfor var nye eigna kampsport areal på første prioritering i 
den tidligare anleggstrategiplan for 2016-2020 i Lindås Kommune. 
 
Den planen gjekk dessverre ikkje som planlagd og det vart bygd eit trimrom i Knarvik 
Arena som på papiret vart kalla kampsportrom, men som i verkelegheita ikkje 
tilfredstilde nokre av krava til verken areal, luft, underlag, lagring av utstyr osv.  Dette 
til tross for dei innspel til eit kampsportareal som vart gitt og dei retningslinjer som til 
dømes er utabeida av kulturdepartementet.  
 
Dette resulterte i at Nordhordland karateklubb som hadde gitt innspel gjennom 
Knarvik gruppa og Lindås Idrettsråd, ikkje vart høyrt og at klubben fortsatt ikkje har 
egna kamsportlokale for sine medlemmar.  
 
Nordhordland Karateklubb trener fortsatt på parketten i NH fleirbrukshallen og vi har 
i fleire år no kjempa for at den feilen som vi meiner vart gjort av Lindås Kommune må 
rettast opp i når dei bygde Knarvik Arena og det som den gang blant anna skulle bli 
kampsortlokale etter den kommuneplanen som da var gjeldande.  
 
Vi gav allereie i 2019 melding til interimstyret i Alver Idrettsråd om at kampsport 
planane og prioriteringa i Knarvik Arena ikkje var gjort i samband med plan for 
kamsport prioriteringa i anleggstrategien. 
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Nordhordland Karateklubb har dei siste to åra bede Alver kommune om dialog 
gjennom Alver Idrettsråd om eit egna kampsporareal som må på plass i Knarvik 
Idrettspark for at Nordhordland Karateklubb og andre kampsportklubbar skal kunne 
ha eigna areal og moglegheiter for å driva idretten framover og samla fleire unge 
medlemmar som kanskje ikkje passar inn andre typiske idrettar.   Vi opplever 
tilbakemeldingane frå kommunen som i beste tilfelle svært passive og vi føler ikkje at 
vi har blitt høyrt slik vi ynskjer på tross av mange henvendingar og innspel frå 
Nordhordland Karateklubb og Alver Idrettsråd. 
 
Nordhordland karateklubb ynskjer med dette å gje innspel til den nye rulleringen for  
Annleggsstrategi for Alver kommune for perioden 2020-2024 og ber om at egna 
kampsortlokale for Nordhordland Karateklubb vært prioritert på same måte som det 
var i den tidligare planen til Lindås Kommune.  
 
Det er også eit stort ynskje med ein god dialog med kommunen frå starten av for å 
kunne gje dei rette innspel til dei behova Nordhordland Karteklubb har for sine 
medlemmer  
 
Vedlagt ligg også innspel frå Alver Idrettsråd sendt på mail 25.mars 2021. 
 

 
 
 

Med helsing 
Nordhordland Karateklubb 

 
 
 
 
Morten Dale        Arild Aase 
Styreleder         Hovedtrenar 

 

http://www.gojukai.no/
mailto:info@gojukai.no
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Saksframlegg 

Saksnr. Utval Møtedato 
028/21 Eldreråd 07.06.2021 

Verdsdagen mot vald og overgrep mot eldre 2021 - uttale 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Saka vert lagt fram til drøfting og uttale. 

Politisk handsaming 
Saka skal avgjerast i eldrerådet.

Saksopplysningar: 
15. juni er Verdsdagen mot vald ogh overgrep mot eldre.
I 2011 vedtok FN si generalforsamling ein resolusjon (A/RES/66/127), der det vart oppretta ein eigen dag for å 
retta merksemda på vald og overgrep mot eldre. Dagen markerer avstand mot vald og lidingar som rammar 
eldre over heile verda.

Det vert stadig fleire eldre i verda, og det er berekna at 20 prosent av befolkninga vil vera vera over 60 år i 
2050. I FN-rapportar vert det vist til at mange eldre diverre vert ramma av vald og overgrep, og ein reknar med 
at dette problemet truleg vil auka i takt med ein aldrande befolkning. Eldre over heile verda vert utsett for 
fysiske, psykiske, kjenslemessige overgrep, og FN ønsker å bruka dagen til å retta søkelyset mot dette 
tabubelagte temaet. 

FN har vedtatt ein eigen handlingsplan, «Madrid international plan of action on aging» i 2002, som gir 
styresmaktene forpliktingar når det gjeld og sosial og økonomisk utvikling og menneskerettar. 

Saka vert lagt fram for eldrerådet til drøfting og uttale. 

http://www.un.org/en/ga/search/view_doc.asp?symbol=A/RES/66/127
http://www.un.org/en/ga/search/view_doc.asp?symbol=A/RES/66/127
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Saksframlegg 

Saksnr. Utval Møtedato 
029/21 Eldreråd 07.06.2021 

Meldingar til eldrerådet 07.06.2021 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Meldingar vert tekne til orientering. 

Politisk handsaming 
Saka skal avgjerast i eldrerådet. 

Saksopplysningar: 
Orienteringar 1-3 vert gjevne i felles orienteringsmøte med ER/RMNF/UR. 

1. Framdrift milepelsplan Prosjekt leiing, kvalitetsforbetring og ressurseffektiv drift i sektor HO v/
Helge Kvam-prosjektleiar
2. Orientering/innblikk i lovverket i byggje- og plansaker – eldrerådet si involvering i prosessen 
v/Siril Sylta-tenesteleiar
3. Rullering anleggsstrategi Alver kommune 2020-2024 v/Anders Olav Dale-idrettsrådgjevar
4. Markering av den internasjonale eldredagen I Alver. Dialog mellom Frivilligsentralane og 
eldrerådet
5. NOU 2020 (15) – Det handlar om Norge – Utgreiing om konsekvensar av demografi-
utfordringar I distrikta
6. Innspel til eldrerådet
7. Eventuelt
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